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Από το υπ’ αριθ. 21/ 99 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
 

Αρ. απόφ. 426/99 
Περίληψη 

Υποβολή ερωτήματος προς τη Ν.Α. Ημαθίας για 
αντιμετώπιση του προβλήματος δημιουργίας 
Χ.Υ.Τ.Α. και λήψη μέτρων από την εναπόθεση 
απορριμμάτων των Ο.Τ.Α. & Φορέων στον χώρο 
βιολογικής ταφής απορριμμάτων του Δήμου μας. 

 
       Σήμερα 6 Σεπτεμβρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στο Δημοτικό 
Διαμέρισμα Ασωμάτων, στην ταβέρνα Μ. Μιχαλόπουλου «Νυχτερίδα», ύστερα από 
την με   ημερομηνία 2-9-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ 
όλους τους συμβούλους, τους δημαρχιακούς  παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα 
με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ 410/95 (ΔΚΚ). 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα 26 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Δ. Ταχματζίδης ------- 
2. Ι. Κουρουζίδης Κ. Κόλβατζης  
3. Μ. Γαβρίδης Κ. Γκαβαϊσές  
4. Κ. Πουλασουχίδης Α. Κεσίδης  
5. K. Aσλάνογλου Β. Γιαννουλάκης  
6. Α. Δελαβερίδης Σ.  Παναγιωτίδης  
7. Δ.  Πέτκος Θ.  Σιδηρόπουλος Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε.  Λελεκάκης   Πάρεδροι 
9. Κ.  Βαφείδης   Χ. Μουτσιόπουλος 

10. Γ. Ουρσουζίδης    
11. Ν. Χαμαλής    
12. Σ. Γεωργιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά     τη   συζήτηση   της  υπ’ αριθ. 421/99 
13. Ι.  Τριανταφυλλίδης απόφασης   προσήλθαν   οι  κ.κ. Π. Πιτούλιας, Ε. Σοφιανίδης 
14. Π. Πιτούλιας και αποχώρησε ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 
15. M. Σουμελίδης 2) Κατά    τη    συζήτηση   της   υπ’   αριθ. 422/99  απόφασης 
16. Α. Ταραλάς αποχώρησε  ο κ. Π. Αγαθαγγελίδης. 
17. Χ.  Σκουμπόπουλος 3) Κατά   τη   συζήτηση     της    υπ’  αριθ. 423/99  απόφασης 
18. Χ. Γεωργιάδης αποχώρησε ο κ. Ι. Ακριβόπουλος. 
19. Λ. Τσαβδαρίδης 4) Κατά     τη    συζήτηση   της    υπ’  αριθ. 426/99 απόφασης 
20. Ε. Σοφιανίδης αποχώρησε ο κ. Ι. Κουρουζίδης. 
21. Ε. Λευκοπούλου 5) Κατά    τη   συζήτηση    της   υπ’  αριθ. 429/99   απόφασης  
22. Ι. Ακριβόπουλος προσήλθε   ο  κ.  Ι.  Κουρουζίδης   και   αποχώρησε   ο  κ.   Γ. 
23. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Ουρσουζίδης. 
24. Ε. Κουκουρδής 6) Κατά    τη    συζήτηση  της   υπ'   αριθ.  431/99   απόφασης 
25. Γ. Μανακούλης αποχώρησε ο κ. Χ. Γεωργιάδης. 
26. Π. Αγαθαγγελίδης  
 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 6ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από  1-9-99 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου 
κ. Κων/νου Πουλασουχίδη που έχει ως εξής: 
 Σας γνωρίζουμε ότι στον χώρο βιολογικής ταφής των απορριμμάτων του 
Δήμου μας εναποτίθενται από 1-1-1999 λόγω διεύρυνσης του Δήμου 1200 κ.μ 
απορριμμάτων τον μήνα. Στις παραπάνω ποσότητες πρέπει να προστεθούν και τα 
απορρίμματα των Δήμων Μελίκης, Δοβράς, Βεργίνας Μακεδονίδος, και Αντιγονιδών 
που εναποθέτουν περιοδικά ή τακτικά τα απορρίμματά τους αυθαίρετα στον χώρο 
ταφής του Δήμου μας. 
 Επιπλέον εκτός των οικιακών απορριμμάτων εναποτίθενται και τα απόβλητα 
των βιομηχανικών σφαγείων  Βέροιας, Μελίκης, της ΔΕΥΑΒ, διάφορα μπάζα από 
κατεδαφίσεις και κατασκευές έργων με αποτέλεσμα ο υφιστάμενος χώρος  να μην 
επαρκεί για χρονικό διάστημα μεγαλύτερο του χρόνου. 
 Επειδή η δημιουργία χώρου υγειονομικής ταφής απορριμμάτων (ΧΥΤΑ) σε 
επίπεδο νομού δεν έχει προχωρήσει μέχρι σήμερα παρακαλείται το Δημοτικό 
Συμβούλιο να αποφασίσει: 

1. Για την υποβολή ερωτήματος στην Νομαρχιακή Αυτ/ση Ημαθίας σχετικά 
με την πρόοδο και προοπτική αντιμετώπισης συνολικά του προβλήματος 
δημιουργίας ΧΥΤΑ. 

2. Την απαγόρευση εναπόθεσης απορριμμάτων των ΟΤΑ ή διάφορων 
φορέων στο χώρο του Δήμου και  

3. Στις περιπτώσεις έγκρισης εναπόθεσης των απορριμμάτων στον χώρο του 
Δήμου να ορισθεί η δαπάνη ταφής που γίνεται με μηχανήματα και έξοδα 
του Δήμου. 

 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Πουλασουχίδης: Με τη διεύρυνση του Δήμου Βέροιας τα απορρίμματα από τα Δ.Δ. 
μεταφέρονται πλέον με τα απορριματοφόρα του Δήμου κι εναποτίθενται στο ΧΥΤΑ 
του Δήμου με αποτέλεσμα να αυξηθεί ο όγκος των απορριμμάτων. Σύμφωνα με τις 
μετρήσεις της υπηρεσίας ανέρχονται σε 1200 κ.μ. το μήνα. Με το ρυθμό αυτό ο 
ΧΥΤΑ θα έχει τη δυνατότητα να δέχεται απορρίμματα για διάστημα περίπου 1 χρόνο. 
 Η Νομ. Αυτ/ση Ημαθίας είχε αναλάβει την πρωτοβουλία να λύσει το θέμα 
των ΧΥΤΑ, μάλιστα είχε προσδιοριστεί κι ο χώρος αυτός. Παρήλθε διάστημα πέραν 
του έτους από τη χρονική στιγμή εκείνη και δεν υπάρχει οποιαδήποτε ενημέρωση ή 
οποιαδήποτε ενέργεια για την υλοποίηση του προγράμματος ή για την αντιμετώπιση 
του προβλήματος. Τα πρόβλημα γίνεται οξύ με δεδομένο ότι κι άλλοι Ο.Τ.Α. που 
συνορεύουν με τον Δήμο μας τακτικά ή περιοδικά εναποθέτουν απορρίμματα στο 
ΧΥΤΑ όπως επίσης και διάφοροι φορείς όπως τα σφαγεία και η ΔΕΥΑΒ. 
 Κλήθηκαν οι Δήμοι Μελίκης, Δοβρά, Βεργίνας, Μακεδονίδος κι Αντιγονιδών, 
ο οποίος μόνο για την πρώην Κοινότητα Σταυρού φέρνει σκουπίδια, να συζητήσουμε 
το θέμα αλλά δυστυχώς δεν ανταποκρίθηκαν. Μετά απ' αυτό και προκειμένου ο 
Δήμος Βέροιας να σταθμίσει τα στοιχεία και να προχωρήσει στη λύση του 
προβλήματος, εισηγούμαι στο Δ.Σ.: 1.) Ν' απευθύνουμε ερώτημα στη Νομ/κη Αυτ/ση 
για το τι προβλέπεται να πράξει η Νομ/κη Αυτ/ση για τη δημιουργία ΧΥΤΑ. 2.) Ν' 
απαγορεύσουμε την εναπόθεση απορριμμάτων στον  ΧΥΤΑ για τους άλλους Ο.Τ.Α. 
πλην του Δήμου Βεργίνας, γιατί στα όρια του βρίσκεται ο χώρος. 3.) Σε περίπτωση 
που αποφασιστεί    από το Δ.Σ. να επιτραπεί σε κάποιους Δήμους ή φορείς να 
εναποθέτουν τα απορρίμματα τους στο χώρο, να οριστεί ο τρόπος υπολογισμού του 
ανταλλάγματος που θα πληρώνουν στον Δήμο Βέροιας για να καλυφθούν τα έξοδα σε 
μηχανήματα και προσωπικό. 
Πρόεδρος: Υπάρχουν ερωτήσεις; 



Σκουμπόπουλος : 1) Ο αρμόδιος αντιδήμαρχος επικοινώνησε με το Νομάρχη ή τον 
αρμόδιο αντινομάρχη και ποιες είναι οι απόψεις τους ; 
2) Γιατί κι αυτό το θέμα δεν πέρασε από την αρμόδια επιτροπή του Δ.Σ. για να μας 
φέρει μια ολοκληρωμένη εισήγηση για την εναπόθεση των απορριμμάτων και τι 
έσοδο υπολογίζουμε να έχουμε;  
Πουλασουχίδης: Δεν υπήρξε επικοινωνία με τη Νομαρχ. Αυτ./ση. Είναι δεδομένο ότι 
η Νομαρχ. Αυτ/ση δεν έχει καμία διάθεση να ακουμπίσει το θέμα.. Ζητήσαμε το 
φάκελο κι   έπρεπε να πάρουμε έγκριση από το Νομάρχη. 
 Ο κ. Σκουμπόπουλος δεν είπε πια είναι η αρμόδια επιτροπή που έπρεπε να 
περάσει το θέμα. Το θέμα είναι καθαρά υπηρεσιακό κι έρχεται στο Δ.Σ. με 
συγκεκριμένα στοιχεία. Τι περισσότερο θα συνεισέφερε η αρμόδια επιτροπή; 
Πρόεδρος: Υπάρχουν τοποθετήσεις;  
Σκουμπόπουλος: Γνωρίζουμε πολύ καλά ότι η αρμόδια επιτροπή είναι η επιτροπή 
ανάπτυξης και για το τέλος, η επιτροπή οικονομικών. Για τη μελέτη δεν μας είπατε κ. 
αντιδήμαρχε τίποτα. Τι υπολογίζουμε να εισπράξουμε; Από την μια λέμε διαδημοτική 
συνεργασία με τους Δήμους τους όμορους κι από την άλλη λέμε "επειδή σας 
σπρώχνουμε τα σκουπίδια στην τάφρο, φέρτε μας και κάποια χρήματα". Συμφωνώ να 
τους πάρουμε χρήματα αλλά πρωτεύουσα του νομού είμαστε. Τόσα χρόνια παράνομα 
ρίχναμε τα σκουπίδια εκεί. Ας τους βοηθήσουμε μικροί Δήμοι είναι. 
Χαμαλής: Όσο δύσκολο είναι το πρόβλημα της δημιουργίας του ΧΥΤΑ τόσο 
απαραίτητο είναι. Όπως θα ξέρετε συμμετείχα στο προηγούμενο Νομαρχ. Συμβούλιο 
και θα σας ενημερώσω για το που βρίσκεται αυτή η κατάσταση. Είχε κληθεί μία  
μελετητική ομάδα από το Πανεπιστήμιο Κομοτηνής κι έκανε έρευνες σε όλο το νομό. 
Είχε προτείνει περίπου 10 μέρη απ' τα οποία όμως ένα-ένα απαγορεύτηκαν είτε από 
διάφορες συνθήκες όπως είναι η ΡΑΜΣΑΡ , είτε από διάφορες γεωλογικές συνθήκες 
όπως η Αλεξάνδρεια γιατί τα επιφανειακά ύδατα είναι σε πολύ χαμηλό επίπεδο, είτε 
στη Νάουσα σε μια άλλη περιοχή που βρίσκεται ένα στρατόπεδο με πολεμικά υλικά 
κοντά. Έτσι καταλήξαμε στην περιοχή της Επισκοπής. Πιστεύω ότι για το πολιτικό 
κόστος δεν έγινε η δημιουργία του ΧΥΤΑ. Θα πρέπει εμείς σαν Δ.Σ. να προσέξουμε 
που θα δημιουργηθεί αυτός ο ΧΥΤΑ, γιατί σε πολλά χωριά χτυπάει το κουδούνι της 
μόλυνσης του πόσιμου νερού. Πρέπει  οπωσδήποτε να' χουμε τη συμπαράσταση της 
Νομαρχ. Αυτ/σης για να μπορέσουμε να καταλήξουμε στο πιο σωστό μέρος. 
Ποτουρίδης: Θεωρώ ότι το θέμα που συζητάμε τώρα είναι από τα κορυφότερα του 
Δ.Σ. Έχουν γίνει πάρα πολλά βήματα  βελτίωσης τα τελευταία χρόνια αλλά δεν 
έγιναν αυτά που έπρεπε να γίνουν, γιατί αφορούν κυρίως συναρμόδιους φορείς όπως 
η Νομαρχ. Αυτ/ση και η Τοπική ένωση Δήμων και Κοινοτήτων οι οποίες 
τουλάχιστον στη σημερινή κατάσταση δεν ακουμπούν το ζήτημα. 
 Σήμερα ο ΧΥΤΑ, μπορεί να μην θάβονται υγειονομικά τα σκουπίδια, όμως 
είναι καλύτερα από τα προηγούμενα χρόνια. Σκεπάζονται καθημερινά και θάβονται 
με τέτοιες ποσότητες χώματος που είναι ασφαλής ο σκουπιδότοπος.  Πρέπει να σας 
πω ότι τη φετινή χρονιά κάναμε βήματα με τη διεύρυνση του  Δήμου μας με τον 
Καποδίστρια .Κλείσαμε όλες τις μικρές χωματερές στα χωριά. Τα ότι μένει ανοιχτός 
ο σκουπιδότοπος κι έχουν προσπέλαση οι πολίτες είναι θετικό γιατί δεν εναποθέτουν 
τα απορρίμματα τους σε οποιαδήποτε περιοχή της πόλης. 
 Πρέπει κάποιοι να επισκεφθούν αυτόν τον χώρο να τον δουν πως λειτουργεί 
και στη συνέχεια να μεταφέρουν την άποψή τους. Νομίζω ότι σήμερα πρέπει 
ομόφωνα το Δ.Σ. να κατευθύνει στη Νομαρχ. Αυτ/ση όχι μόνο ερώτημα αλλά 
απαίτηση να ξεκινήσει πια το θέμα γιατί η Νομαρχ. Αυτ/ση έχει την ευθύνη του 
καθορισμού των ΧΥΤΑ. Υπάρχουν μελέτες απ' ότι ξέρω απ΄ την προηγούμενη 
Νομαρχ/κη Αυτ/ση να προσεγγίσουν τουλάχιστον φορείς , να προσεγγίσουν το θέμα 



και να φέρουν τάχιστα μια απόφαση για καθορισμό ΧΥΤΑ στην περιοχή. 
Διαφορετικά και το Υπουργείο Εσωτερικών και οι υπόλοιποι κρατικοί φορείς θα μας 
κόψουν τις επιχορηγήσεις. 
 Η υπουργός ήταν σαφής. Έδωσε εντολή στους περιφερειάρχες να αρχίσουν οι 
μηνύσεις στους  Δήμους. Επίσης ένας άλλος φορέας ο οποίος αδρανεί ηθελημένα  
είναι η ΤΕΔΚ διότι αφορά όλους τους Δήμους η ταφή των απορριμμάτων. Δεν 
αναλαμβάνει όμως η ΤΕΔΚ η οποία ενδεχομένως να είναι και η διαχειρίστρια των 
ΧΥΤΑ. 
 Εμείς πρέπει να είμαστε πιεστικοί σ' αυτό το θέμα. Αυτά που ακούγονται περί 
εργοστασίων ανακύκλωσης , δεν μπορούν να προχωρήσουν με τις ποσότητες των 
απορριμμάτων που υπάρχουν στην περιοχή. Οι αρμόδιοι ας αναλάβουν επιτέλους να 
κινήσουν το θέμα του καθορισμού του χώρου, απ' εκεί και ύστερα οι ΟΤΑ μπορούν 
να λειτουργήσουν . 
 Το ζήτημα που μπαίνει με τη χρέωση ή μη , έχω τη γνώμη ότι επειδή τα 
απορρίμματα ανήκουν στ' ανταποδοτικά τέλη, δεν μπορεί ο Βεροιώτικος λαός να 
πληρώνει συνεχώς τα σκουπίδια των άλλων Δήμων και τα απόβλητα των σφαγείων ή 
βιοτεχνιών. Όποτε θέλει το σφαγείο πετάει τα απόβλητα του και τα πετάει σε ώρα 
που δεν λειτουργεί η υπηρεσία μας, για να τα σκεπάσει, οπότε ως την άλλη μέρα 
δημιουργούνται εστίες μόλυνσης. Πρέπει να επιβληθεί τέλος σε όλους για   να 
είμαστε και συνεπείς απέναντι στην ανταποδοτικότητα. 
Γαβρίδης: Θα ήθελα να αναφέρω ότι πρέπει να ληφθούν υπόψη τα νοσοκομειακά κι 
εργαστηριακά απορρίμματα. Υπάρχουν πολλά εργαστήρια στην πόλη στα οποία 
γίνονται ορισμένες καλλιέργειες και πρέπει να γίνεται ειδική διαχείριση για τα 
απορρίμματα αυτά . 
 Πρέπει η Νομαρχία να δει πως λύνονται τα προβλήματα της διαχείρισης στα 
νοσοκομεία. 
 Όταν μιλάμε  για απορρίμματα αστικού τύπου μπορεί να λυθεί το πρόβλημα 
ενώ στα νοσοκομειακά το θέμα δεν απλό και θέλει ειδική διαχείριση. 
Πουλασουχίδης: Σήμερα το θέμα έρχεται να υποβάλλουμε το ερώτημα στη Νομαρχ. 
Αυτ/ση για να ξεκαθαρίσει αν πρόκειται να το αντιμετωπίσει συνολικά το θέμα ή αν 
θα τ' αφήσει να το χειριστούν οι Ο.Τ.Α. Ο Νοέμβριος πλησιάζει, λήγει η προθεσμία 
για υποβολή προγραμμάτων στα ΣΠΑ και φοβάμαι ότι θα μείνουμε έξω σ' αυτό το 
θέμα. Γι αυτό  λοιπόν έχει κι επείγον χαρακτήρα  το θέμα και  θα πρέπει σύντομα να 
ξεκαθαρίσει. 
Από πλευράς υπηρεσίας εξετάζουμε σε περίπτωση που αρνηθεί η Νομα. Αυτ/ση ν' 
αναλάβει την πρωτοβουλία για τον καθορισμό των ΧΥΤΑ και ήδη έγιναν αρκετές 
συζητήσεις επί του θέματος , για ν' αρχίσουμε να προσανατολιζόμαστε και στην 
εξεύρεση ΧΥΤΑ στα όρια του Δήμου μας και στο ενδεχόμενο συνεργασίας με 
άλλους ΟΤΑ αλλά και στο ενδεχόμενο άλλων λύσεων. 
 Το θέμα δεν έχει καμία έννοια να πάει σε επιτροπή . Μετά από την απάντηση 
της Νομ/κης Αυτ/σης θα έρθει στην αρμόδια επιτροπή που κατά την γνώμη μου είναι 
η επιτροπή ποιότητας ζωής. Θα δούμε ποιες λύσεις θα επιλέξουμε, με ποια 
διαδικασία , ποιο κόστος και ποιες μεθόδους. Τότε λοιπόν θα είναι ώριμο το θέμα. 
Σήμερα υπάρχει σε εκκρεμότητα μια πρωτοβουλία της Νομ/κης Αυτ/σης που 
στοχεύει να λύσει το πρόβλημα. 
 Όσον αφορά το θέμα της εναπόθεσης απορριμμάτων των άλλων Ο.Τ.Α. κατά 
την άποψή μου ο Δήμος Βεργίνας δεν μπορεί τουλάχιστον για λόγους δεοντολογικούς 
ν' αποκλειστεί από αυτά τη δυνατότητα. Φαντάζομαι ότι θα συμφωνείτε όλοι να μην 
καθοριστεί αντάλλαγμα ως ανταποδοτικό τέλος για τον Δήμο Βεργίνας. 



 Ο χώρος παύει να λειτουργεί το Σάββατο το μεσημέρι και ξαναλειτουργεί την 
Δευτέρα το πρωί. Ήδη προωθείται η διαδικασία για να επιβληθούν πρόστιμα σ' 
αυτούς που έφεραν τ' απορρίμματά τους Σαββατοκύριακο. Θα σας πω ένα θέμα το 
οποίο έχει σχέση με την ουσία του προβλήματος. Ο κ. Τασιόπουλος     μ' ενημέρωσε 
σε επικοινωνία που είχαμε για το πρόβλημα της εναπόθεσης απορριμμάτων από τον 
Δήμου του, ότι έθεσε ως μέλος της ΤΕΔΚ το θέμα και ζήτησε να συζητηθεί αλλά 
μέχρι στιγμής δεν υπήρξε καμία εξέλιξη. Συνεπώς το θέμα που πρέπει ν' αποφασίσει 
σήμερα το Δ.Σ, είναι να στείλουμε το έγγραφο στη Νομ/κη Αυτ/ση κι αν είναι δυνατό 
να θέσουμε έναν σύντομο χρονικό περιορισμό. Να έχουμε την άποψη της Νομ/κης 
Αυτ/σης για το αν προτίθεται ή τι έχει κάνει για το θέμα επιλογής των ΧΥΤΑ, ν' 
αποφασίσουμε αν θ' απαγορεύσουμε και σε ποιους να εναποθέτουν τ'   απορρίμματά 
τους στον ΧΥΤΑ του Δήμου Βέροιας και σ' αυτούς που θα επιτρέψουμε να 
καθορίσουμε αν θα επιβληθεί ανταποδοτικό τέλος , το οποίο θα είναι ανάλογο με τον 
χρόνο απασχόλησης των μηχανημάτων και του προσωπικού. 
 Τέλος για να καθησυχάσω τον κόσμο όσον αφορά τα ιατρικά και 
νοσοκομειακά απόβλητα , από το Νοσοκομείο στ' απορρίμματα του Δήμου δεν 
φθάνουν τέτοια απόβλητα. Με ευθύνη του νοσοκομείου γίνεται επιλογή κι αυτά που 
έρχονται είναι καθαρά. Υπάρχει το ενδεχόμενο να φθάνουν από τα εργαστήρια που 
λειτουργούν στα όρια του Δήμου και πετούν τα σκουπίδια στους κάδους. Βέβαια 
φαντάζομαι ότι η δεοντολογία αλλά και η ιατρική ιδιότητα που έχουν δεν θα τους 
επιτρέψει σε καμιά περίπτωση να ρίξουν στους κάδους σκουπίδια που θα μεταφέρουν 
μεταδοτικές νόσους ή άλλα προβλήματα στους δημότες. 
Πρόεδρος: Υπάρχουν δευτερολογίες; 
Σκουμπόπουλος: Οπωσδήποτε πρέπει να στείλουμε έγγραφο στη Νομ/κη Αυτ/ση 
γιατί αυτή είναι αρμόδια να καθορίσει τους ΧΥΤΑ. Στην τελευταία συνεδρίαση της 
ΤΕΔΚ που είχαμε την Πέμπτη αποφασίσαμε ομόφωνα 1ο) Να καλέσουμε τον 
Νομάρχη ύστερα από πρόταση του κ. Τασιόπουλου για να μας πει τι πρόκειται να 
κάνει η Νομ/κη Αυτ/ση γι αυτό το θέμα. 2ο) Οι 12  Δήμαρχοι να πουν στην ΤΕΔΚ τις 
απόψεις τους. Συμφωνώ λοιπόν ότι πρέπει να γίνει  το έγγραφο και να μπει σύντομος 
χρονικός προσδιορισμός για ν' αποφασίσει η Νομ/κη Αυτ/ση τον χώρο ή τους 
χώρους. Το 2ο θέμα είναι ανώριμο, πρέπει  να ' ρθει συγκεκριμένη εισήγηση και να 
μας πείτε πόσα κυβικά απορριμμάτων πηγαίνουν από κάθε ΟΤΑ ή φορέα. 
Ανταποδοτικό είναι το τέλος , πως όμως είναι; 
Αν πηγαίνουν Σάββατο και ρίχνουν σκουπίδια που θα ξέρουμε ; Θα 'χουμε φύλακα 
εκεί; Θα βλέπει ο φύλακας ότι σήμερα έφερε ο Δήμος Μακεδονίδος, αύριο ο Δήμος 
Βεργίνας; Φοβάμαι ότι θα μπλέξουμε. Συμφωνώ να μπει το τέλος . Γιατί να 
πληρώνουν οι Βεροιώτες και δαπάνες άλλων Δήμων; Πέστε μας όμως πόσες είναι. Τι 
ν' αποφασίσουμε σήμερα, ανάλογα με την ώρα και τα κυβικά; Νομίζω ότι πρέπει να 
το μελετήσετε καλύτερα και να το φέρετε σ' επόμενη συνεδρίαση. 
Χαμαλής: Συμφωνώ στο πρώτο μέλος της τοποθέτησης του κ. Σκουμπόπουλου όσον 
αφορά δηλ. τη Νομ/κη Αυτ/ση ότι είναι το μόνο όργανο υπεύθυνο για να επιληφθεί 
αυτή την δημιουργία του ΧΥΤΑ. Όμως θα πρέπει κι εμείς να είμαστε έτοιμοι. Όταν 
πάρουμε την απάντηση από τη Νομ/κη Αυτ/ση  να έχουμε εναλλακτικές λύσεις για το 
που ακριβώς θα γίνει ο ΧΥΤΑ γιατί όταν θα φθάσει η ώρα να ορίσουμε το μέρος που 
θα γίνει, θα  δείτε τι αντιδράσεις θα έχουμε. 
Ποτουρίδης: Το Γενικό Νοσοκομείο Βέροιας έχει κλίβανο που αδρανοποιεί τα 
επικίνδυνα ευρήματα αλλά δεν είμαι σίγουρος ότι λειτουργεί διαρκώς ή ότι όλα 
κατευθύνονται στον κλίβανο. Όσο είχα την αρμοδιότητα, ενοχλούσα διαρκώς τον 
πρόεδρο του νοσοκομείου για τον κλίβανο, ο οποίος πριν ένα χρόνο τέθηκε σε 
λειτουργία  . Ας είμαστε επιφυλακτικοί κι ας ζητήσουμε κι από τον πρόεδρο του 



νοσοκομείου να ενεργοποιήσουν τον κλίβανο, γιατί είναι πολύ επικίνδυνα αυτά που 
βρίσκουν στα σκουπίδια οι οδοκαθαριστές μας. 
Γαβρίδης: Σίγουρα στο νοσοκομείο της Βέροιας υπάρχει αδρανοποιητής ο οποίος 
αδρανοποιεί αυτά τα μολυσματικά και τα μετατρέπει σε απλά λύματα και μπαίνουν 
μαζί με τα υπόλοιπα. Υπάρχουν όμως και τα ιδιωτικά εργαστήρια έξω για τα οποία  
νομίζω δεν λαμβάνεται καμία μέριμνα. Επίσης το νοσοκομείο Νάουσας δεν έχει 
αδρανοποιητή , έχει μόνο έναν κλίβανο ο οποίος δεν λύνει το πρόβλημα αλλά και δεν 
λειτουργεί τώρα. Το θέμα αυτό είναι θέμα Νομ/κης Αυτ/σης. 
Πουλασουχίδης: Όσον αφορά το πρώτο σκέλος της πρότασης φαίνεται ότι υπάρχει 
σύμφωνη γνώμη, για το 2ο που τέθηκε θέμα ανωριμότητας από τον κ. Σκουμπόπουλο, 
να κάνουμε ποιες μετρήσεις ; Να μετρήσουμε αν βάζουνε 50 ή 100 κυβικά; Έχει 
καμία έννοια; Το θέμα είναι ότι είμαστε σε μία οριακή κατάσταση και τα 50 κυβικά 
είναι πρόβλημα. Άρα λοιπόν πρέπει ν' αποφασίσουμε αν θ' απαγορεύσουμε ή όχι. Αν 
το πρόβλημα  ήταν οξύ να ενδιαφερόντουσαν οι ίδιοι να 'ρθουν να συζητήσουν  με 
τον Δήμο Βέροιας. Δεν έχουμε τις θέσεις τους γιατί δεν ανταποκρίθηκαν στις κλήσεις 
μας. Η πρόταση της υπηρεσίας είναι πλην του Δήμου Βεργίνας για τους άλλους 
Δήμους ν' απαγορευτεί η δυνατότητα ν' αφήνουν τ' απορρίμματα εκεί. Αν τελικά το 
Δ.Σ. αποφασίσει και για κάποιους άλλους Δήμους ή ΟΤΑ να επιτρέπεται η 
εναπόθεση των απορριμμάτων σ' αυτή την περίπτωση να οριστεί τέλος ανάλογο με το 
χρόνο που απασχολείται το μηχάνημα και το προσωπικό για την ταφή των 
απορριμμάτων. 
Δήμαρχος: Όταν συζητούσαμε το 1ο θέμα άκουσα διάφορες τοποθετήσεις για 
περιβαντολογικά  κ.α ότι δεν δείχνει ο Δήμος ενδιαφέρον και όταν ήρθε το κυρίως 
θέμα ήταν ελάχιστες οι τοποθετήσεις. Είδαμε όλοι στις εφημερίδες την κατανομή που 
έκανε η κυβέρνηση στο Γ ΚΠΣ και ότι το μεγαλύτερο ποσοστό που δίνεται μετά την 
γεωργία είναι για τα θέματα του περιβάλλοντος. Πρέπει να ξέρουμε ότι υπάρχει ένα 
πολύ συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα που θα υποβληθούν οι προτάσεις, θα γίνουν τ'  
αρχικά τεχνικά δελτία προκειμένου ένα έργο να ενταχθεί ή όχι στο Γ ΚΠΣ κι αυτό 
είναι μέχρι το Νοέμβριο. Φθάσαμε αρχές Σεπτεμβρίου και δεν βλέπουμε καμία 
κίνηση , πρόταση, ευαισθητοποίηση επάνω σ' ένα κυρίαρχο και φλέγων θέμα του 
νομού και του Δήμου της Βέροιας. Σας είπα 2 είναι τα βασικά ζητήματα. 1) Τα υγρά 
λύματα 2) Τα στερεά απόβλητα. Είναι σημαντικό ότι κλείσαμε 15 ανεξέλεγκτες 
χωματερές. Που δεν ήταν μόνο η επιβράδυνση στο περιβάλλον, ήταν και ο τεράστιος 
κίνδυνος για τα δάση. Γιατί εμείς είμαστε ένας κατεξοχήν ορεινός Δήμος , οι 
περισσότεροι οικισμοί μας είναι ορεινοί, γειτονεύουν με δάση και να μην 
ξεχνιόμαστε που ρίχνονταν τ' απορρίμματα. 
 Αυτή η χωματερή, που άρχισε να λειτουργεί επί του συχωρεμένου του κ. Σ. 
Τσελέπογλου στο παλιό Μετόχι με τη συναίνεση τότε της Αγ. Βαρβάρας, έχει φθάσει 
σε οριακά επίπεδα. Εμείς αν υπολογίσουμε ότι θέλουμε ένα διάστημα 3 χρόνων , αν 
τρέχουμε με την μεγαλύτερη δυνατή ταχύτητα, είναι ζήτημα αν αυτός ο χώρος 
επαρκεί γι αυτό το χρονικό διάστημα. Είναι δεδομένο ότι κατέληξε να είναι ο κύριος 
σκουπιδότοπος του νομού. Οι περισσότεροι Ο.Τ.Α.  πηγαίνουν τα σκουπίδια τους 
φανερά ή κρυφά σ' αυτό το σκουπιδότοπο. Δεν είναι τόσο το κόστος της 
επιβάρυνσης. Μακάρι να είχαμε τη δυνατότητα και θα βρίσκαμε  ποιο μπορεί να είναι 
το συμβολικό ή το πραγματικό ανταποδοτικό τέλος. Το πρόβλημα είναι ότι για μας  
τους ίδιους πια δεν επαρκεί για τα επόμενα 3 χρόνια αν δεν κάνουμε πολύ αυστηρό 
προγραμματισμό προκειμένου να έχουμε έναν καινούριο ΧΥΤΑ. Έτσι λοιπόν στο 2ο 
ερώτημα πρέπει να είμαστε αποφασιστικοί. Να βάλουμε και νυχτερινή φύλαξη στον 
σκουπιδότοπο. Αν χρειαστεί να περιφράξουμε κι ένα κομμάτι του. Ν' απαγορεύσουμε 
εκτός από τον Δήμο Βεργίνας σε οποιουσδήποτε άλλους Ο.Τ.Α. να ρίξουν τα 



σκουπίδια τους εκεί. Ας βρούνε τις λύσεις που είχανε. Ας πιέσουν κι αυτοί μαζί μας 
να λυθεί άμεσα το πρόβλημα γιατί αν δεν το κάνουμε δεν θα μπορέσουμε να λύσουμε 
ποτέ αυτό το βασικό πρόβλημα και γιατί στο τέλος δεν θα έχουμε που να πάμε τα 
σκουπίδια μας. 
 Είναι γεγονός ότι το  Υπουργείο Εσωτερικών έχει αυστηρότατες οδηγίες σε 
σχέση με το πόσο χρόνο θ' ανέχεται μία κατάσταση η οποία δεν είναι αποδεκτή. Η 
Ευρωπ. Ένωση έχει βάλει χρονικό προσδιορισμό το 2003 να μην υπάρχει οικισμός, 
Δήμος, οποιοδήποτε οικοδομικό συγκρότημα στην Ελλάδα που να μην έχει βιολογικό 
καθαρισμό και να μην έχει ΧΥΤΑ. 
 Εμείς δεν μπορούμε να κλείσουμε τα μάτια μας στο όνομα οποιασδήποτε 
σκοπιμότητας από οπουδήποτε. Έτσι λοιπόν 1) Αποκλειστικά αρμόδια είναι η 
Νομ/κη Αυτ/ση  να ορίσει τον ΧΥΤΑ. Αν δεν καλύπτεται από τις μελέτες κι από την 
απόφαση της προηγούμενης ας αναθέσει ή προκηρύξει αμεσότατα σε οποιονδήποτε 
πανεπιστημιακό φορέα, να καταλήξει για τους προτεινόμενους και τους καλύπτοντες 
από απαιτήσεις περιβαντολλογικούς χώρους  και να καλέσει τους Ο.Τ.Α. να πάρουν 
τις αποφάσεις τους. 2) Η ΤΕΔΚ οφείλει να πιέσει κι αυτή προς αυτή την κατεύθυνση 
και θεωρώ ότι οι αποφάσεις της διοικούσας επιτροπής όπως μας είπε ο κ. 
Σκουμπόπουλος είναι σωστές. Πρέπει να έχει άμεση συνεργασία με τον κ. Νομάρχη 
και με όλους τους Δημάρχους. Πρέπει να έχει ολοκληρωθεί η μελέτη, η πρόταση και 
η απόφαση μέχρι τέλος Νοεμβρίου. Κατόπιν αυτού συμπληρώνοντας το 2ο σκέλος 
του κ. αντιδημάρχου είναι να φυλάξουμε τον σκουπιδότοπο, ν' απαγορεύσουμε απ' 
την Δευτέρα κιόλας  σε οποιονδήποτε Ο.Τ.Α. , πλην του Δήμου Βεργίνας ή σε άλλον 
φορέα, να εναποθέτει τ' απορρίμματα του στον σκουπιδότοπο. Να το απαγορεύσουμε 
και να το υπερασπιστούμε γιατί αν δεν το κάνουμε σ' ένα χρόνο θα έχει φρακάρει 
όλος ο σκουπιδότοπος και τότε ένας ολόκληρος νομός δεν θα  ξέρει τι να κάνει τ' 
απορρίμματά του. 
 Δεν μπορούν να τρέξουν οι διαδικασίες σε λιγότερο από 3 χρόνια. Σήμερα αν 
είχαμε τον χώρο και ξεκινούσαν οι διαδικασίες δημοπράτησης, θέλουμε 8-9 μήνες για 
να καταλήξουμε ποιος θα είναι ο ανάδοχος. Θέλει τουλάχιστον 2 χρόνια για 
κατασκευή. Τα τ.μ που έχουν απομείνει φθάνουν δεν φθάνουν για 1 1/2 χρόνο και 
μόνο για τις ανάγκες της Βέροιας. Γι αυτό είπαμε σε κανέναν άλλο  πλην του Δήμου 
Βεργίνας του οποίου τις ποσότητες τις ξέρουμε, είναι ένα απορριμματοφόρο 2 φορές 
την εβδομάδα. Δεν είναι ιδιαίτερα επιβαρυντικό. Εξάλλου ας μην ξεχνάμε ότι σήμερα 
με την μετάθεση του Μετοχίου στον Δήμο Βεργίνας ουσιαστικά ο Δήμος Βεργίνας 
φιλοξενεί αυτόν τον σκουπιδότοπο. Κατά συνέπεια αυτοί χωρίς κανένα κόστος να 
εναποθέτουνε. Σε κανέναν άλλο να μην επιτρέψουμε. 
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την υποβολή ερωτήματος στη Ν. Α. 
Ημαθίας σχετικά με την πρόοδο και προοπτική αντιμετώπισης συνολικά του 
προβλήματος δημιουργίας Χ.Υ.Τ.Α.; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Πρόεδρος: Σχετικά με την απαγόρευση εναπόθεσης απορριμμάτων των 
Ο.Τ.Α. ή διαφόρων φορέων στο χώρο του Δήμου. Επί της αντιπροτάσεως του κ. 
Σκουμπόπουλου, ποιοι συμφωνούν; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 6 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. Λευκοπούλου, Μ. 
Τσαμήτρου – Καραχατζή, Ε. Κουκουρδής. 
 Πρόεδρος: Επί της προτάσεως όπως διατυπώθηκε και συμπληρώθηκε, ποιοι 
συμφωνούν; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 16 σύμβουλοι: 



Μ. Ποτουρίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. Δελαβερίδης, Δ. 
Πέτκος, Ε. Λελεκάκης, Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, Ν. Χαμαλής, Σ. Γεωργιάδης, Ι. 
Τριανταφυλλίδης, Π. Πιτούλιας, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς, Γ. Μανακούλης.  
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 1-9-99 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου κ. Κων/νου 
Πουλασουχίδη. 
2.- Ότι στον χώρο βιολογικής ταφής των απορριμμάτων του Δήμου μας 
εναποτίθενται από 1-1-99 1.200 μ3 απορριμμάτων το μήνα, χωρίς να έχουν προστεθεί 
τα απορρίμματα που εναποθέτουν αυθαίρετα άλλοι Ο.Τ.Α., τα απόβλητα των 
βιομηχανικών σφαγείων Βεροίας & Μελίκης, της ΔΕΥΑΒ, καθώς και διάφορα μπάζα 
από κατεδαφίσεις και κατασκευές έργων. 
3.- Ότι αποτέλεσμα των παραπάνω εναποθέσεων απορριμμάτων είναι ο υφιστάμενος 
χώρος βιολογικής ταφής των απορριμμάτων του Δήμου μας να μην επαρκεί για 
χρονικό διάστημα μεγαλύτερο του χρόνου. 
4.- Ότι η διαδικασία για δημιουργία Χ.Υ.Τ.Α. σε επίπεδο νομού δεν έχει προχωρήσει. 
5.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) . 
 
 
 

Αποφασίζει  
 
 Α) Ομόφωνα: Εγκρίνει την υποβολή ερωτήματος προς την Νομαρχιακή 
Αυτοδιοίκηση Ημαθίας σχετικά με την πρόοδο και προοπτική αντιμετώπισης 
συνολικά του προβλήματος δημιουργίας Χ.Υ.Τ.Α. 
 Β) Κατά Πλειοψηφία: Εγκρίνει την απαγόρευση εναπόθεσης απορριμμάτων 
των Ο.Τ.Α. ή διαφόρων φορέων στο χώρο βιολογικής ταφής του Δήμου Βέροιας πλην 
του Δήμου Βεργίνας και φυσικά της ΔΕΥΑΒ χωρίς καταβολή τέλους. 
 Για τη διασφάλιση της παραπάνω απαγόρευσης κρίνει σκόπιμο όπως ο χώρος 
βιολογικής ταφής του Δήμου περιφραχθεί και φυλαχτεί. 
Κοιν/ση 
Γρ.12/α  



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό   426/1999 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Μ. Γαβρίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ.  Πουλασουχίδης Ε.  Σοφιανίδης 

 Α. Δελαβερίδης Ε. Λευκοπούλου 
 Δ.  Πέτκος Ι.  Ακριβόπουλος 
 Ε. Λελεκάκης Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 
 Γ. Ουρσουζίδης Γ.  Μανακούλης 
 Ν.  Χαμαλής Π.  Αγαθαγγελίδης 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Μ. Σουμελίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  21-9-1999 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
 
 


